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Novi Pazar - U znak se}anja na
tragi~no nastradale medicinske
radnike, dr D`evada Ljaji}a i ane-
steti~ara Miroslava Veselinovi}a,
Gradsko ve}e Novog Pazara pokre-
nulo je inicijativu da Medicinska
{kola u ovom gradu dobije ime
dvojice heroja.

- Ovo je najmanje {to grad mo`e
da uradi. Imamo obavezu da sa~uva-
mo se}anje na plemenite ljude, kakvi
su bili oni, prokomentarisao je inici-
jativu novopazarski gradona~elnik
Nihat Bi{evac. U utorak se navr{ilo
tri godine od helikopterske nesre}e u
kojoj je poginulo sedam ljudi. Heli-

kopter Mi-17 Vojske Srbije, sru{io se
ne{to pre pono}i 13. marta 2015. go-
dine, u neposrednoj blizini aerodro-
ma „Nikola Tesla“. Helikopter se
vra}ao iz Ra{ke odakle je prevozio ̀ i-
votno ugro`enu bebu iz Novog Paza-
ra, staru samo pet dana. S. N.
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BNV svoje vi|enje izmena Ustava Srbije dostavilo Ministarstvu pravde 

Autonomija da bude ozakonjena
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Ambiciozni zahtevi: Glavni ured BNV

Prema istra`ivanju Evropskog PROGRES-a Op{tina
Nova Varo{ na drugom mestu po konkurentnosti 

Povoljan ambijent za ulaganje
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Inicijativa Gradskog ve}a Novog Pazara

Medicinska {kola dobija 
ime D`evada i Miroslava

Novi Pazar - Bo{nja~ko nacional-
no ve}e (BNV) zainteresovano je za
javnu raspravu o radnom tekstu
amandmana na Ustav Srbije. U sa-
op{tenju za javnost navodi se da
BNV „`eli da u~estvuje sa ostalim
zainteresovanim stranama u defi-
nisanju politi~kog okvira za sva pi-
tanja koja su va`na za opstanak i
socioekonomski razvoj bo{nja~kog
naroda i Sand`aka u Srbiji“. 

BNV je svoje komentare i suge-
stije, pre desetak dana, dostavilo
Ministarstvu pravde.

U ovom dokumentu, BNV zahte-
va ustavne garancije za ravnopra-
van status bo{nja~kog naroda u Sr-

biji i definiciju statusa regiona i to
pod nazivom „Autonomna pokraji-
na Sand`ak“. Zahteva se da se bo-
{nja~kom narodu vrati status kon-
stitutivnog naroda „po vi{e osno-
va“, i preciziraju nadle`nosti auto-
nomije. „Autonomna pokrajina
Sand`ak“ imala bi svoju skup{tinu
i vladu. Skup{tinu bi ~inilo 55 ve}-
nika, koji se biraju na op{tim izbo-
rima, a vlada bi imala 11 ~lanova.
BNV jo{ predla`e da Srbija bude
decentralizovana i regionalizovana,
gde }e posebno biti re{eno pitanje
Sand`aka. 

S. N.
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Prijepolje - Prvo zasedanje
Skup{tine op{tine Prijepolje u
ovoj godini u sredu, 14. marta,
po~elo je sa ne{to vi{e nervoze i
povi{enih tonova kad su odbor-
nici opozicije predlagali dopu-
nu dnevnog reda. Predsednica
Stana Markovi} ~ak je izrekla i
dve opomene po{to je smatrala
da je nedopustivo da se koriste
neprimerene kvalifikacije koje
insinuiraju kriminalne radnje,
odnosno kada se ne po{tuje
predvi|eno vreme za obrazlo-
`enje dopune.

Usvojen ku}ni red
Predlog nove Odluke o Op-

{tinskom pravobranila{tvu usa-
gla{en je sa va`e}im odredbama
vi{e zakona i kako je to obrazlo-
`io zamenik predsednika op{ti-
ne Stanko Kijanovi}, odluka
omogu}ava da pravobranilac
ima i zamenika. Neophodno je
da ova oblast bude dobro defi-
nisana i zbog ~injenice da mno-
ga fizi~ka i pravna lica tu`e op-

{tinu i da je veliki odliv bud`et-
skih sredstava, vi{e od 70 mili-
ona dinara u pro{loj godini. 

Pozdravljeno je dono{enje
odluka o ku}nom redu i utvr|i-
vanju minimalne nadoknade
za teku}e investiciono odr`ava-
nje zgrada i naknade za rad pri-
nudnog upravnika u stambeno
poslovnim zgradama u op{tini.
Slo`ili su se odbornici da je bi-
lo krajnje vreme da se ova
oblast uredi, da se zaustavi pro-
padanje objekata jer je ve}ina
zgrada u Prijepolju izgra|ena
pre 30 godina. Stanari zgrada

uglavnom su se oglu{ili o pro-
pisane rokove za izbor upravni-
ka zgrade, pa je komunalna in-
spekcija nalo`ila da se to {to
hitnije sprovede. 

Ono {to je tako|e podr`ano
bez rezerve je izrada Plana de-
taljne regulacije korita Mile{ev-
ke i dela za{ti}ene okoline ma-
nastira Mile{eve. Naime, kako
je to detaljnije predo~eno, sle-
de}e godine je osam vekova
manastira Mile{evo, pa su pred-
stavnici iz Prijepolja bili u Vladi
Srbije gde je formiran tehni~ki
odbor za obele`avanje ovog
zna~ajnog datuma. Javna pred-
uze}a Putevi Srbije i Srbijavode
ve} ubrzano pripremaju projek-
te kako bi se uradila obaloutvr-
da na reci od Bolnice do Mile{e-
ve, {to uklju~uje i kultivisanje
puta, pe{a~ke staze i tako dalje.
No, da bi se realizovala investi-
cija potrebno je da op{tina
obezbedi adekvatnu prate}u
gra|evinsku dokumentaciju
kojoj prethodi Plan detaljne re-
gulacije za ovaj deo op{tine, {to

daje {ansu da se kona~no dove-
de u red, s obzirom na mno{tvo
nelegalno podignutih ku}a, pa i
celih naselja. 

Planovi za ovu godinu
Odbornici su razmotrili izve-

{taj o radu JKP „Lim“ u posled-
njem kvartalu 2017. godine i
predlo`eni program rada sa fi-
nansijskim planom za ovu go-
dinu. ̂ ule su se ozbiljne pohva-
le za rad direktora Enisa Memi-
{ahovi}a, po{to je istaknuta ~i-
njenica da je 100 miliona dinara

gubitka koji je nasledio, sma-
njio za polovinu, da su predvi-
|ene veoma ozbiljne investicije
u ovoj godini u vodosnabdeva-
nje, pre svega ulaganje u postro-
jenje u Selja{nici. On je najavio
investicioni „bum“ u ovoj zna-
~ajnoj oblasti. Naplata je zna~aj-
no pove}ana, probleme, kako je
istakao Memi{ahovi}, stvara
grejanje jer ono i dalje donosi
gubitke. Trenutno su oko 40
miliona dinara, uprkos ~injeni-
ci da su za godinu dana smanje-
ni dug i kreditno zadu`enje.
Dodao je da je neophodno re-
gulisati i kanalizaciju, jer je sta-
nje haoti~no zbog neadekvatne
sekundarne mre`e i priklju~aka
doma}instava. 

Odbornici opozicije su vi{e
puta nagla{avali da je JKP „Lim“
trebalo da dobije posao vezan za
radove na drugoj fazi vodovoda
u Lukama jer je ta investicija
vredna 22 miliona dinara i do-
nela bi prihod ovom javnom
preduze}u. No, kako je to ista-

kao i predsednik op{tine Drago-
ljub Zindovi} i direktor predu-
ze}a Memi{ahovi}, posao nije
mogao da se dobije jer je JKP
„Lim“ partner u projektu. Do-
nator je taj koji odre|uje pravila
i striktno zahteva po{tovanje
svakog detalja, a to su Progres i
Evropska unija. Programi rada i
finansijski planovi za 2018. go-
dinu ustanova koje se finansira-
ju iz bud`eta nisu doneli mnogo
komentara jer su odbornici, i
ako su komentarisali, vi{e oce-
njivali prethodni rad, nego ana-
lizirali {ta }e ove ustanove ponu-
diti u 2018. godini.

Turisti~ka organizacija je na-
javila otvaranje suvenirnice, di-
rektor Neboj{a Svi~evi} je po-
menuo „nonsens“, odnosno da
je ve} opredeljena sredstva od
2,5 miliona dinara Ministarstvo
za turizam „povuklo“ ba{ kad
su po~eli radovi ali to nije osu-
jetilo nameru. Ni jedan odbor-
nik nije rekao ni re~ ni o planu
rada Biblioteke „Vuk Kara-

d`i}“, Crvenog krsta, Lokalnog
centra za podr{ku malim i sred-
njim preduze}ima. Pomenuti
su tek problemi Doma kulture
u domenu nedostatka gra|e-
vinske i upotrebne dozvole, o
~emu su bili obave{tavani re-
dovno svi sazivi Skup{tine op-
{tine Prijepolje od sredine deve-

desetih godina pro{log veka,
kao i da Dom proki{njava, da se
podrum puni podzemnim vo-
dama... Direktor Radoslav Ko-
rugi} je obavestio javnost da je
najmonumentalniji objekat u
op{tini upisan kona~no u kata-
star. Izgra|en je 1979. godine.

Indira Had`agi}-Durakovi}
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Priboj - U utorak je u priboj-
skom Domu kulture odr`an sa-
stanak ~lanova udru`enja mali-
nara Priboj „Limska dolina“ na
kome su predstavnici udru`e-
nja podneli izve{taj sa sastanka
sa ministrom poljoprivrede u
Vladi Srbije Branislavom Nedi-
movi}em.

Predstavnici udru`enja
„Limska dolina“, koje okuplja
malinare Priboja, Prijepolja i
Nove Varo{i pro{log petka su se

sastali sa ministrom Nedimovi-
}em kao bi mu izneli svoje zah-
teve i nezadovoljstvo u vezi ot-
kupne cene maline i ostalih pro-
blema koje imaju proizvo|a~i sa
ovih prostora. Sastanku u Vladi
prisustvovali su i Lazar Rvovi},
predsednik Op{tine Priboj i Kr-
sto Janju{evi}, poslanik Skup{ti-
ne Republike Srbije. Skupu ma-
linara u prepunoj Sali priboj-
skog Doma kulture prisustvova-
lo je oko 500 malinara. Mnogi
od njih su otvoreno negodovali
posle saznanja da se na sastan-
ku u Vladi nije pri~alo o otkup-
noj ceni, jer kako je re~eno ona
nije u njihovoj nadle`nosti. 

Ministar je samo nagovestio
da se mo`e o~ekivati cena sli~-
na pro{logodi{njoj. Izneti su
ostali detalji razgovora koji se
odnose na obe}anu pomo} pro-
izvo|a~ima maline, a to su na-
knada {tete od elementarnih

nepogoda u iznosu od 20 dina-
ra po kilogramu predate maline
i subvencije za nabavku ve{ta~-
kog |ubriva.

Na sastanku je re~eno da je
ministar Nedimovi} rekao da }e
se |ubrivo verovatno deliti u dva
navrata , na prole}e i u jesen, 400

kilograma po hektaru. Predstav-
nici malinara su na skupu jo{
jednom naglasili va`nost udru-
`ivanja za ostvarenje ciljeva i
pregovore kako sa Vladom tako
i sa hladnja~arima koji ~esto svo-
ju zaradu stavljaju ispred intere-
sa proizvo|a~a. S. Bjeli}
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Da smo {arenolika ~ar{ija sve vi{e dobijamo potvrdu. Ovamo
se vi{e ne tr~i zbog ba~enih bombi i bombasti~nih izjava, upuca-
vanja neistomi{ljenika. Po malo se name}e demencija, da se re-
~eno porekne. Igra se na faktor zaborava. Istina, obnavlja se gra-
divo iz devedesetih godina pro{log veka. @ivot iz pro{losti bi da
pretvore u sada{njost i budu}nost. Od re~i ni{ta ne biva, samo je
puko odr`avanje na povr{ini talasaste vode. O legitimitetima i le-
galitetima jo{ dugo }e dugo i {iroko da se pri~a i poga|a. Dok bu-
de izbora, bi}e i poga|anja. Stigao mali predah. U ovoj ~ar{iji, os-
im politi~ara i njihovih sveobe}avaju}ih pri~a, ima mnogo lep{eg
da se vidi, ~uje i do`ivi. O~i i u{i ne veruju {ta na televizoru vide i
{ta ~uju. Ima ne{to i ovde lepo. [to o~i ne vide i u{i ne ~uju, lokal-
ni mediji su tu da ponovo prenesu. Zlu ne trebalo, da se gradivo
utvrdi. Ne{to kao da se govorka da }e nekih izbora biti. Neki su se
ve} oprobali. Velegra|ani pokazali „sebi~luk“. Onom {to smo ga
poslali da osvaja velegradske glasove i svetla, nisu dali da pro|e.
Provincija je vrh dometa, a prestonica samo privremeno prihva-
tili{te dok se naprasno pazi i mazi. S.N. 

U DVE RE^I

OKRU@NI ZATVOR DOBIO UPRAVNICU
Novi Pazar - Ekonomistkinja Sabina Dolovac nova je upravnica Okru`nog za-

tvora u Novom Pazaru. Nju je na to mesto imenovala ministarka pravde Nela Ku-
burovi}, umesto Muamera Suljovi}a, koji je na sopstveni zahtev 5. marta penzio-
nisan. Dolovac je prva `ena na ~elu Okru`nog zatvora u ovom kraju. Do sada je u
toj ustanovi bila {efica Odseka za materijalno finansijske poslove. S. N. 

PODR[KA NASTAVI NA BOSANSKOM JEZIKU
Novi Pazar - Narodna biblioteka „Dositej Obradovi}“, uz finansijsku podr{ku

gradske uprave, osnovnim {kolama poklonila je lektire svetskih klasika de~ije knji-
`evnosti, koje su prevedene na bosanski jezik. Ovaj poklon je dobilo sedam novo-
pazarskih osnovnih {kola. „Obezbedili smo oko hiljadu knjiga, kojima `elimo da
podr`imo nastavu na bosanskom jeziku, ali ̀ elimo i da knjigu pribli`imo na{im ~la-
novima. Izdali smo naslove za uzrast od petog do osmog razreda, a ove godine pla-
niramo da izdamo jo{ tri naslova za uzrast od prvog do ~etvrtog razreda“, objasnio
je direktor biblioteke Elijas Rebronja. S.N. 

PLJEVLJA TU@E FO^ANSKU FIRMU
Pljevlja - Po zavr{etku grejne sezone lokalna uprava u Pljevljima tu`i}e firmu

„Lov}en trejd“ iz Fo~e, zbog nepo{tovanja ugovora o isporuci alternativnih i ekolo{ki
prihvatljivih vrsta goriva, peleta i briketa, koji se gra|anima isporu~uju po subvencio-
nisanim cijenama, javlja crnogorski radio. Zbog neodgovornog odnosa Fo~aka, polo-
vina od 500 pljevaljskih doma}instava koji su se prijavili za nabavku peleta, ove zime
ostali su bez pomenutog energenta. To je i razlog zbog koga su u Op{tini odlu~ili da
„presaviju tabak“ i podnesu tu`bu protiv firme koja se sredinom pro{le godine jedina
javila na javni poziv za nabavku peleta i briketa i koja je sve ugovorene koli~ine, pre-
ko 1000 tona, trebalo da isporu~i do 20. decembra pro{le godine. C. D. 

Skup malinara „Limske doline“ u Priboju 

U~esnici uglavnom nezadovoljni

Zadovoljni
saradnjom

Skupu u Priboju su prisu-
stvovali i malinari iz U`ica.
Oni su izrazili zadovoljstvo sa-
radnjom i nagovestili udru`i-
vanje na nivou Zlatiborskog
okruga.

Komplimenti direktoru DZ
Najvi{e komplimenata za rad i od odbornika opozicije i koalicio-

ne ve}ine upu}eno je v.d. direktoru Doma zdravlja dr Seadu Porovi-
}u. Pomaci u DZ su vidljivi i o~ekuj se da se tako nastavi.

O~ekivali razgovor 
o ceni maline sa 
ministrom 
Nedimovi}em: 
Sa skupa malinara

Prvo ovogodi{nje zasedanje SO Prijepolje

Pohvale za JKP „Lim“ 
Nervoza i povi{eni tonovi na 
po~etku: Odbornici SO Prijepolje
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS

Potpredsednik Bo{nja~kog na-
cionalnog ve}a (BNV) Esad
D`ud`o rekao je, na konferen-
ciji za novinare, da se pripre-
maju da podnesu tu`bu protiv
Ministarstva prosvete Srbije i
Zavoda za unapre|ivanje obra-
zovanja i vaspitanja. Objasnio je
da je razlog „nezakonito pona-
{anje i arbitriranje u procesu
odobravanja ud`benika na bo-
sanskom jeziku“.

- U nastavi je sada u upo-
trebi 241 ud`benik i nedosta-
je jo{ 11, zbog toga {to su
sporni termini „Sand`ak“ i
„bosan~ica“. Ovi termini su u
nekim ud`benicima ve} pri-
hva}eni, ali za preostale nisu.
Mi }emo na tome i dalje insi-
stirati - rekao je D`ud`o. Pre-

ko Bo{nja~kog prosvetnog sa-
veta, BNV }e tra`iti da se na
novopazarskom Dr`avnom
univerzitetu uvedu novi stu-
dijski departmani na bosan-
skom jeziku.

- Imamo ispunjene sve za-
konske uslove i insistiramo na
otvaranju posebnog departma-
na na bosanskom jeziku, sa pet
studijskih programa, za istori-
ju, muzi~ku kulturu, likovnu
kulturu i vaspita~e u nastavi -
naglasio je potpredsednik BNV
i dodao da je nastava na bosan-
skom jeziku „zaokru`ena do ni-
voa visokog obrazovanja“ i da
nastavu na maternjem bosan-
skom jeziku u ovom delu Srbije
poha|a 15.536 u~enika svrsta-
nih u 676 odeljenja. S. N. 

Novi Pazar - Bo{nja~ko naci-
onalno ve}e (BNV) zaintereso-
vano je za javnu raspravu o
radnom tekstu amandmana na
Ustav Srbije. U saop{tenju za
javnost navodi se da BNV „`e-
li da u~estvuje sa ostalim zain-
teresovanim stranama u defi-
nisanju politi~kog okvira za
sva pitanja koja su va`na za op-
stanak i socioekonomski raz-
voj bo{nja~kog naroda i San-
d`aka u Srbiji“. 

Ocenjeno je da predlo`eni
tekst nije dobar. „Ne nudi
okvir za su{tinske promene,
koje su neophodne za efikasno
funkcionisanje politi~kog siste-
ma, uspostavljanje vladavine
prava i za{tite osnovnih prava,
socioekonomske sigurnosti i
stvaranja solidnih pravnih

osnova za op{ti razvoj i napre-
dak“, smatraju u BNV. 

BNV je svoje komentare i su-
gestije, pre desetak dana, dosta-
vilo Ministarstvu pravde. Zahte-
vaju ustavne garancije za ravno-

pravan status bo{nja~kog naro-
da u Srbiji i da se status ovog re-
giona detaljno defini{e i to pod
nazivom „Autonomna pokraji-
na Sand`ak“. Ova dva zahteva
su, u daljem tekstu, detaljno raz-

ra|ena. Zahteva se da se bo-
{nja~kom narodu vrati status
konstitutivnog naroda „po vi{e
osnova“, precizirane su nadle-
`nosti autonomije (svojstvo
pravnog lica, izvr{nu, sudsku i

zakonodavnu vlast, sopstvenu
imovinu i izvore javnih prihoda,
titular je svojinskih prava na dr-
`avnom svojinom, ure|uje i pri-
kuplja poreze, takse i druge jav-
ne prihode, „za zadovoljavanje

potreba gra|ana“ mo`e da pri-
kuplja nov~ana sredstva na
osnovu izja{njavanja gra|ana,
ima pravo na udeo u porezima i
taksama koje ure|uje dr`ava Sr-
bija i pravo da u~estvuje u odre-
|ivanju tog dela prihoda), koje
bi bile u skladu sa dr`avnim za-
konima. Imovinu te autonomne
pokrajine ~inila bi sva imovina
na njenoj teritoriji, osim, onoga
{to pripada lokalnoj samoupra-
vi i koju koriste organi i organi-
zacije i javne slu`be Republike
Srbije. U njenoj nadle`nosti bilo
bi odr`avanje javnog reda i mira
„{to je znak da Sand`ak ima svo-
ju policiju“, propisuje prekr{aje
za povredu pokrajinskih zakona,
utvr|uje simbole pokrajine i na-
~in njihovog kori{}enja...

S. Novosel

Najavljene tu`be
zbog ud`benika

AKTUELNO: BNV o izmenama Ustava Srbije

Autonomija da bude ozakonjena

Skup{tina i vlada
„Autonomna pokrajina Sand`ak“ imala bi svoju skup{tinu i vla-

du. Skup{tinu bi ~inilo 55 ve}nika, koji se biraju na op{tim izborima,
a vlada bi imala 11 ~lanova. BNV jo{ predla`e da Srbija bude decen-
tralizovana i regionalizovana, gde }e posebno biti re{eno pitanje
Sand`aka. 

Novi Pazar - U znak se}anja
na tragi~no nastradale medi-
cinske radnike, dr D`evada
Ljaji}a i anesteti~ara Mirosla-
va Veselinovi}a, Gradsko ve}e
Novog Pazara pokrenulo je
inicijativu da Medicinska {ko-
la u ovom gradu dobije ime
dvojice heroja.

- Ovo je najmanje {to grad
mo`e da uradi. Imamo obave-
zu da sa~uvamo se}anje na
plemenite ljude, kakvi su bili
oni, prokomentarisao je inici-
jativu novopazarski gradona-
~elnik Nihat Bi{evac. U utorak
se navr{ilo tri godine od heli-
kopterske nesre}e u kojoj je
poginulo sedam ljudi. Heli-
kopter Mi-17 Vojske Srbije,
sru{io se ne{to pre pono}i 13.
marta 2015. godine, u nepo-
srednoj blizini aerodroma
„Nikola Tesla“. Helikopter se
vra}ao iz Ra{ke odakle je pre-
vozio `ivotno ugro`enu bebu

iz Novog Pazara, staru samo
pet dana.

Inicijativu Gradskog ve}a
trebalo bi da prihvati Ministar-
stvo prosvete, a u ovda{njoj lo-
kalnoj samoupravi veruju da }e
Medicinska {kola dobiti novo
ime do po~etka nove {kolske
godine. Pored dvojice zdrav-
stvenih radnika iz Novog Paza-
ra i bebe iz porodice Ademovi},
u nesre}i je stradala cela posada

helikoptera: pilot major Omer
Mehi}, pilot kapetan Milovan
\ukari}, zastavnik Neboj{a
Draji} i mehani~ar leta~ Ivan
Miladinovi}. 

Zdravstveni radnici iz no-
vopazarske Op{te bolnice i be-
ba, tog dana popodne, sanitet-
skim vozilom su krenuli u KC
Kragujevac, ali zbog velikog
odrona na magistralnom putu
Kraljevo-Ra{ka, bili su bloki-
rani u koloni dugoj nekoliko
kilometara. Vozilo je uz prat-
nju policije izvu~eno iz kolo-
ne. Tada se tvrdilo da je kiseo-
nika bilo ostalo samo za jo{

sat vremena, pa je u zdrav-
stvenoj stanici u U{}u pratnji
data jo{ jedna boca kiseonika.
Sanitetsko vozilo se vratilo u
Ra{ku, odakle je evakuisano
helikopterom iz kruga garni-
zona VS, a dete je trebalo da
bude preba~eno u Institut za
majku i dete u Beogradu. Ne-
koliko sati kasnije pri~a se za-
vr{ila tragi~no.

Porodice Ljaji} i Veselinovi}
pro{le godine su stambeno
zbrinute. Njima je dr`ava u cen-
tru grada kupila stanove. Su-
pruzi Miroslava Veselinovi}a
obezbe|eno je stalno zaposlenje
u Op{toj bolnici, a deca su od
Ministarstva zdravlja dobila sti-
pendije. Nadle`ni organi su
utvrdili da je u lancu komando-
vanja bilo propusta, ali bez kri-
vi~no pravne te`ine, ve} even-
tualno disciplinske. Vi{e javno
tu`ila{tvo u Beogradu, 15 mese-
ci posle helikopterske nesre}e,
saop{tilo je da ne}e biti pokre-
nut krivi~ni postupak osoba ko-
je su u~estvovale u pripremi i iz-
vr{enju zadatka.

S. Novosel

Novi Pazar - Rehabilitacija
magistralnog puta Novi Pazar-
Ra{ka, u du`ini od 22 kilometra,
na vrhu je infrastrukturnih ak-
tivnosti u novopazarskoj lokal-
noj samoupravi. Inicijativa, za
pretvaranje ovog puta u moder-
nu saobra}ajnicu, pokrenuta je
pre tri godine sa ciljem da bude
efikasniji i bezbedniji. O tome je
sa projektantima i investitorima
razgovarao gradona~elnik No-
vog Pazara Nihat Bi{evac. Rado-
ve }e finansirati JP „Putevi Srbi-
je“ iz sredstava Svetske banke.

Na sastanku su evidentirani
svi problemi i klju~ne ta~ke ko-
je }e imati poseban tretman, ali
su evidentirana i sva zauze}a
zemlji{ta pored puta, ~iji vla-
snik je JP „Putevi Srbije“, i crne
ta~ke. Projektom je predvi|eno
vra}anje zauzetog zemlji{ta, iz-
gradnja 16 autobuskih stajali{ta
i izgradnju drugih infrastruk-

turnih sadr`aja (biciklisti~kih i
staza za pe{ake). Ovaj magi-
stralni put je izgra|en po~et-
kom osamdesetih godina pro-
{log veka na trasi gde je, nakon
Drugog svetskog rata, bila po-
~ela izgradnja pruge. To je i po-
slednja izgra|ena „moderna“
saobra}ajnica koja Novi Pazar
povezuje sa ostatkom Srbije.

Od pu{tanja u saobra}aj do
sada, osim, nu`nog odr`avanja
drugih zna~ajnih radova nije
bilo. Gradski arhitekta Elvir
Hamidovi} je za narednu godi-
nu najavio nastavak radova na
ovom putu, ali od Banjske pe-
tlje do izlaza iz grada prema Ri-
bari}u i crnogorskom primor-
ju. Izgradnja magistralnih pute-
va od ovog grada prema Tutinu
i Sjenici, iako je jo{ pre desetak
godina najavljena kao „ve} vi-
|ena i gotova stvar“, i dalje ~e-
ka povoljne investicije. S. N. 

Novi Pazar - Novopazarski
gradona~elnik Nihat Bi{evac i
rektor Univerziteta „Mehmet
Akif Ersoy“ iz Turske dr Adem
Korkmaz razgovarali su o sa-
radnji na izradi projekata iz
oblasti poljoprivrede u ovom
gradu i Sand`aku. 

Ova visoko{kolska ustanova
ve} sara|uje sa ovda{njim Dr-
`avnim univerzitetom na defi-
nisanju potencijala Pe{terske vi-
soravni, proizvodnji organske
hrane i razvoja sto~arstva. Tur-
ska razvojna agencija (TIKA) fi-

nansijski podr`ava projekat za
razvoj poljoprivrede u okviru
kojeg }e biti otvorena laborato-
rija za proveru kvaliteta proiz-
voda od mesa i mleka. Predstav-
nici turskog Univerziteta su ~el-
nicima gradske uprave ponudi-
li pomo} u sagledavanju situaci-
je i definisanju mera za razvoj
poljoprivrede u ovom kraju.
Oni su posetili i Regionalni cen-
tar za razvoj poljoprivrede i sela
i Poljoprivrednu savetodavnu
slu`bu koja pokriva Novi Pazar,
Tutin i Sjenicu. S.N. 

Predstavljena preliminarna lista samozapo{ljavanja i socijalnog preduzetni{tva

Prednost te`e zapo{ljivim kategorijama
Univerzitet iz Turske nudi
pomo} za poljoprivredu

Rehabilitacija magistralnog puta Novi Pazar-Ra{ka

Finansiranje iz 
sredstava Svetske banke

Inicijativa Gradskog ve}a Novog Pazara

Medicinska {kola dobija ime D`evada i Miroslava

Grad se odu`uje dvojici heroja 

Novi Pazar - Konkurs za sa-
mozapo{ljavanje i socijalno
preduzetni{tvo, u okviru pro-
jekta „Novi Pazar - novi poslo-
vi“, je zavr{en. Menad`er pro-
jekta i pomo}nik novopazar-
skog gradona~elnika Fevzija
Muri} je prezentovao prelimi-
narne rezultate.

- Prednost su imala lica iz te-
`e zapo{ljivih kategorija, kao {to
su povratnici po Sporazumu o
readmisiji, Romi i mla|i od tri-
deset godina - rekao je Muri} i
pojasnio je da su za samozapo-
{ljavanje konkurisale 53 osobe.
Nakon obavljenih intervjua li-
sta je svedena na 36 kandidata i
za takve projekte namenjeno je
20 grantova od po tri hiljade
evra. Kroz edukacije i mentor-

stva pomo}i }e odabranima da
naprave „dobre biznis planove“
i da je „u{tedom mogu}e ostva-
riti i ve}i broj grantova u ovoj
kategoriji“, poru~io je Muri}.

Za deo projekta koji predvi-
|a socijalno preduzetni{tvo, na
konkursu su u~estvovale dve
organizacije, koje bi trebalo da
dobiju grantove od po pet hilja-
da evra. Oba ova segmenta pro-
jekta trebalo bi da budu realizo-
vana do kraja aprila. Tek treba
da bude objavljena preliminar-
na lista za radna mesta kod po-
znatog poslodavca.

- Imamo prijavljenih 57
kandidata za radna mesta kod
poznatog poslodavca, a projek-
tom je predvi|eno da se uposli
30 - naveo je Muri}. Projekat

„Novi Pazar - novi poslovi“ sa
200 hiljada evra finansira ne-
ma~ka organizacija za saradnju
GIZ, a realizuju ga grad Novi

Pazar, Regionalna razvojna
agencija Sand`aka (SEDA) i Ini-
cijativa za razvoj i saradnju. 

S. Novosel

Do kraja aprila realizacija grantova
za samozapo{ljavanje i socijalno
preduzetni{tvo: Fevzija Muri}
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KULTURA POVODI

Nova Varo{ - Novovaro{ki ljubitelji filma
imali su priliku da u sali Doma kulture „Jo-
van Tomi}“ prisustvuju projekciji doku-
mentarca Mladena Mitrovi}a „U potrazi za
snom“. Re~ je o zanimljivoj i toploj ljudskoj
pri~i o ponovnom susretu grupe nekada-
{njih „starih“ Sarajlija koji su se 90-ih rasu-
li po svetu sticajem brojnih, prvenstveno
ratnih okolnosti. 

- Film je proizvod mog inata. Tema se
sama nametnula kada sam slu~ajno nale-
teo na de~aka koji je glumio u mom di-
plomskom, autobiografskom filmu zajed-
no sa jo{ desetoricom drugova iz osnovne
{kole. Tad sam odlu~io da ih sve prona-
|em, okupim na jednom mestu i snimim
dokumentarac - pojasnio je reditelj filma
Mladen Mitrovi}, koji je prisustvovao pro-
jekciji filma u novovaro{kom Domu kultu-
re. Autor je kazao da projekat nije bilo lako
realizovati, {to zbog gotovo mukotrpnog
istra`iva~kog rada, {to zbog nedostatak
sredstava. Pomo} je, me|utim, do{la od
Uneska. „Produkcijski put trajao je punih
pet godina. Snimao sam na ~etiri kontinen-
ta, u 12 zemalja sveta - od Bagdada, usred
rata, do Sibira, SAD, [vedske, Nema~ke,
Turske...Pre{ao sam preko 50.000 kilome-
tara. Kada sam zavr{io sa snimanjem, naj-
ve}i problem mi je bio kako kultivisati stra-
vi~nu emociju koju sam osetio. Nakon pu-
ne dve i po decenije sretao sam tu „decu“ u
razli~itim delovima zemaljske kugle, spa-
jao sam mozaik slika iz sopstvene pro{losti
i vra}ao se po~ecima. Bilo je ne samo fizi~-

ki naporno ve} i emotivno vrlo stresno“,
naglasio je Mitrovi} otkriv{i pre emitova-
nja filma da je sve „de~ake“ skupio u Sara-
jevu, na premijeri u avgustu 2015. godine. 

Film „U potrazi za snom“ je, ina~e, do ì-
veo ovacije svuda gde je prikazivan, a tako je
bilo i u Novoj Varo{i. Brojna publika je emo-
tivno i srda~no propratila Mitrovi}evu toplu,
ljudsku filmsku pri~u. A nakon premijere u
Sarajevu, film su imali priliku da pogledaju i
poklonici ove vrste umetnosti u regionu, kao
i u Francuskoj, Kini, Kanadi, Keniji...

- U Najrobiju je ~ak u tamo{njim ugled-
nim novinama iza{ao ~lanak sa naslovom
„Za{to Kenijci moraju da pogledaju film „U
potrazi za snom „. Bio sam potpuno izbe-

zumljen, nisam o~ekivao reakcije te vrste.
Publika {irom sveta ga rado gleda i niko ni-
je ravnodu{an. Film ima sudbinu neke rok
grupe , putuje ve} dve godine kao rok tur-
neja, ljudi ga tra`e, a koncentrat te eksploa-
tacije je sve ja~i. Gde god da je do{ao, publi-
ka je bila moj najve}i adut - kazao je Mitro-
vi}, ina~e, jedan od najnagra|ivanijih redi-
telja-dokumentaraca. On je, ina~e, autor
brojnih omladinskih i dokumentarnih
emisija, kao i kultnog de~jeg filma „Hau-
stor~e“. Film je u novovaro{kom DK prika-
zan u okviru „Dana kulture“ i po svom kva-
litetu jedan je boljih u ovogodi{njem pro-
gramu tradicionalne manifestacije.

R. Popovi}

Nova Varo{ - Poznate srpske glumice Dara D`oki}, Isidora Mi-
ni} i Branka [eli} glavne su junakinje predstave „Ru~ni rad“ koja
je pre nekoliko dana izvedena na sceni novovaro{kog Doma kul-
ture. Komad je po tekstu francuskog pisca @an Klod Danoa re ì-
rao Milan Ne{kovi}. Re~ je o crnohumornoj pri~i o polo`aju tri
razli~ita tipa `ena - udovice, glupa~e i svetice (verskog fanatika),
koje ni same ne shvataju da su ̀ rtve okru`enja (supru`nika, uku-
}ana, kom{ija, kolega sa posla) i koje su izgubile svaku vrstu em-
patije prema sopstvenom ̀ ivotu, ali zato, da apsurd bude ve}i, po-
seduju izra`enu solidarnost prema drugim ̀ enama. „Pri~a na ve-
rodostojan na~in pokazuje kako se u svetu bez ljubavi sve lako pre-
tvara u nakaradni ideolo{ki model. U ovom slu~aju tri `enska
principa, koja su aktuelna u svim vremenima i postaju gotovo ste-
reotipi pona{anja“, ka`e o komadu reditelj Milan Ne{kovi}. 

Prvi princip jeste ̀ ena koja prepu{ta da joj drugi re{avaju pro-
bleme, {to zbog njene nemo}i, {to zbog gluposti ili lenjosti. Lik u

predstavi odli~no igra Isidora Mini}. Drugi princip predstavlja ̀ e-
na koja prezire mu{karce i koja je svoj ̀ ivot posvetila borbi za ̀ en-
ska prava, ali svojim „klijentkinjama“ pru`a besmislene i pogre-
{ne savete i re{enja. Ona je sa druge strane u sopstvenom domu
marginalizovana te na klupi u parku izmi{lja lik superheroine ko-
ja radi za dobrobit ̀ enskog roda. Ovaj lik maestralno tuma~i Da-
ra D`oki}, koja je kod novovaro{kog gledali{ta izmamila, ~ini se,
najvi{e simpatija i aplauza. Na sceni je briljirala i Branka [eli} u
ulozi nesre}ne ̀ ene koja nikada nije imala nikakav fizi~ki kontakt
sa mu{karcem. Zbog toga javno pati i sa`aljeva sebe jer je pride i
potpuno fizi~ki neprivla~na mu{karcima. 

Gostovanje predstave „Ru~ni rad“ izazvalo je veliku pa`nju ov-
da{nje, ina~e negovane pozori{ne publike. Predstava „Ru~ni rad“,
beogradske ustanove kulture „Vuk Karad ì}“, izvedena je na sce-
ni DK“Jovan Tomi}“ u okviru tradicionalne manifestacije „Dani
kulture“. R. P. 

Prijepolje - Pred o~ima celog grada, ali
i stru~ne javnosti uru{ava se ku}a na glav-
noj ulici sa razglednica Prijepolja koju je
Zavod za za{titu spomenika kulture iz
Kraljeva svojevremeno zvani~no eviden-
tirao kao kulturno dobro ove dr`ave. O
Cvijovi}a ku}i, kako su je Prijepoljci nazi-
vali ili ku}i Had`i Petrovi}a, pisali su zna-
~ajni i ugledni stru~njaci. Svakako najzna-
~ajnije mesto na{la je u knjizi beograd-
skog arhitekte Jovana Kruni}a, koji je
ostavio nemerljivo vredno svedo~anstvo
o istoriji gra|evinarstva i specifi~nostima
arhitekture u polimskim gradovima. 

O ovoj ku}i govori se i u knjizi Vuko-
mana [alipurovi}a „Prilozi za istoriju
gra|evinarstva u srednjem Polimlju u
19. veku“. Kruni} je izdvojio „zanimljivu
zgradu Had`i Petrovi}a“ u naju`em cen-
tru, kao „poseban, vrlo izrazit primer sta-
re, zaista varo{ke arhitekture, vrlo osobe-
ne u odnosu na sve {to je pomenuto“.
Kako dalje navodi „spoljna otvorena ste-
peni{ta, pa i same balustrade, sasvim od-
re|eno podse}aju na Mediteran. Tako se
dinarska planinska natmurenost varo{i
oplemenila blagim dahom mora“.

Ova stara prijepoljska ku}a gra|ena
je, prema nekim navodima, 1885. godi-
ne. Podigao ju je trgovac Risto Had`i Pe-
trovi}. Prema navodima struke, u auten-
ti~nom obliku imala je osnovu 10 sa 12

metara, podrumske prostorije, prizemlje
i sprat. Pokrivena je }eramidom koja je
izra|ivana u Ivanju, podrum je zidan od
lomljenog kamena, sa lu~nim vratima,
dok je ostali deo ku}e zidan od ~atme i
malterisan spolja i iznutra. Posebnu le-
potu ku}e, ka`e struka, predstavljaju
doksati, bogato ukra{eni rezbarenim ko-
lenikama. Ovoj ku}i „neobi~ne arhitek-
ture i lepote“, taj „mediteranski {tih“ da-
ju drvena stepeni{ta sa dekorativnim
ogradama. 

Upravo iz svih navedenih razloga i ret-
kosti ovakvog objekta na ovim prostorima,
Zavod za za{titu spomenika kulture u Kra-
ljevu ovu ku}u decenijama tretira kao evi-
dentirano kulturno dobro na teritoriji op-

{tine Prijepolje. Trebalo bi smatrati da ako
je ne{to „evidentirano kao kulturno do-
bro“, to ima poseban tretman, dakle, stru-
ka vodi ra~una kako to dobro od vrednosti
izgleda, da li se i kako odr`ava, ukazuje na
eventualnu tendenciju nedostatka za{tite,
neprimerene intervencije, naru{avanje ar-

hitektonske vrednosti i sli~no. Struka, bilo
bi za o~ekivati, a posebno institucija kojoj
je to u opisu posla, trebalo bi da reaguje, {a-
lje dopise op{tini, drugim institucijama i
ustanovama, obave{tava javnost ako je kul-
turno dobro ugro`eno iz ma kog razloga. 

Ova ku}a u centru Prijepolja, pak, pro-
pada na o~igled svih Prijepoljaca. Za{to i
kako je to mogu}e? Pitamo Slavoljuba
Pu{icu koji je ve} ~etvrt veka na ~elu Mu-
zeja i koji sara|uje sa svim relevantnim
ustanovama u zemlji, regionu, pa i {ire. 

- Ku}a Had`i Petrovi}a se poslednjih
decenija, naro~ito u ovom trenutku, na-
lazi u stanju uru{avanja i ubrzanog pro-
padanja. Autenti~na }eramida proki-
{njava, drveni delovi stepeni{ta, doksata

Prijepolje ne sme da izgubi taj 
objekat jer je to jedna od najlep{ih 
gradskih ku}a iz 19. veka, upozorava 
direktor Muzeja Slavoljub Pu{ica

„U potrazi za snom“ reditelja Mladena Mitrovi}a u Novoj Varo{i

Mozaik slika iz pro{losti
Topla, ljudska pri~a o ponovnom susretu grupe Sarajlija rasutih po svetu nakon gotovo dve i po decenije

Predstava „Ru~ni rad“ na sceni novovaro{kog Doma kulture 

Komedija o polo`aju ̀ ena u dru{tvu 

Reditelj prisustvovao projekciji: Mitrovi}
sa direktorkom DK Mihrijom Had`i} 

(Ne)za{ti}en

Ravnodu{n
nestajanja

Slu~aj Jusufagi}a ku}e 
Na pitanje da li lokalna vlast mo`e ne{to da uradi, odgovara da je Op{tina Prije-

polje pre 40 godina otkupila Jusufagi}a ku}u na ^airu, ~ime je ona sa~uvana, stavlje-
na u funkciju, ima stalnu etnografsku postavku. „I sada bi op{tina mogla namenski
da izdvoji sredstva da se ku}a sanira i sa~uva i spre~i njeno dalje uru{avanje koje je
ubrzano jer krov proki{njava, oluci i terase otpadaju. To je prakti~no put ka nestaja-
nju. Mogu}e je i da se na|u donatori, da se ku}a za{titi i pretvori u neko javno do-
bro, da ga koriste neka udru`enje, da bude galerija. Ima mogu}nosti ako ima volje“,
ka`e Slavoljub Pu{ica.

Nova premijera Regionalnog pozori{ta

„@ak“ otvara festival „Joakim Vuji}“

Po tekstu Milana Kundere: „@ak i njegov gospodar“

Novi Pazar - Pred pozori{nom publikom u ovom
gradu, premijerno je odigrana dubokoumna predsta-
va „@ak i njegov gospodar“. Predstavu je po tekstu ~u-
venog ~e{kog pisca Milana Kundere re`irao David Ali}.
Predstava preispituje temu predodre|enosti, ali i od-
govora na pitanje koji je najgori mogu}i zavr{etak ljud-
skih pri~a. Kundera je u ovoj drami dao svoju verziju ro-
mana „Fatalist @ak“, filozofa iz 18. veka Denija Didroa.

- Kako i sam Kundera ka`e, on je samo uzeo i na-
pravio varijaciju romana. Nije ovo adaptacija, nije dra-
matizacija, to je samo varijacija na odre|eno delo. I li-
kovi iz drame su istovetni likovi koje je i Deni Didro na-
pisao - rekao je nakon premijere re`iser. Novopazar-
ska pozori{na publika. do sada, ve}inom je gledala vo-
dvilje, pa je postavljanje predstave „@ak i njegov go-
spodar“ bila zna~ajan iskorak, koji je prihva}en ovaci-
jama. Ova predstava }e otvoriti 54. Festival profesio-
nalnih pozori{ta „Joakim Vuji}“, koji }e od 7.-15. maja
biti odr`an u Novom Pazaru. S.N. Fo
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Nova Varo{, Novi Beograd - Lomlje-
njem slavskog kola~a u novobeograd-
skom hramu Svetog Dimitrija, Humani-
tarna organizacija „Stara Ra{ka“ obele`i-
la je krsnu slavu Sveti Simeon Miroto~i-
vi, a potom u sali Op{tine Novi Beograd
odr`ala i redovnu godi{nju Skup{tinu.
Predstavnici udru`enja su, u prisustvu
brojnih gostiju, proslavili 18 godina
uspe{nog rada i postojanja. 

Obele`avanje krsne slave zapo~elo
je verskom ceremonijom koju je oba-
vio Njegovo preosve{tenstvo vladika
mile{evski Atanasije (Rakita), nasta-
vljeno i slavskim ru~kom kome su pri-
sustvovale brojne ugledne zvanice,
me|u njima i akademik Matija Be}ko-

vi}, generalni sekretar predsednika Re-
publike Nikola Selakovi}, ministar u
Vladi Srbije Branko Ru`i}, generalni
direktor „Srbijagasa“ Du{an Bajatovi},
direktor Kancelarije za vere dr Mileta
Radojevi}. Odr`avanju redovne godi-
{nje Skup{tine udru`enja prethodilo je
prikazivanje dokumentarnog filma
„Godina punoletstva“ u kojem su su-
blimirane brojne akcije i aktivnosti ove
humanitarne organizacije. Od 2000.
godine do danas, „Stara Ra{ka“ ulo`ila
je i donirala nov~anu i pomo} u robi i
opremi od oko tri miliona evra. Svoju
{iroku lepezu aktivnosti udru`enje
ostvaruje zahvaljuju}i nesebi~nom an-
ga`ovanju rukovodstva i svog ~lanstva
u ~ijem se sastavu nalazi vi{e od 200
pravnih i oko 3.500 fizi~kih lica. 

Na Skup{tini je razmatran i usvojen
i izve{taj o radu i finansijskom poslova-
nju u 2017. Tokom pro{le godine „Stara
Ra{ka“ je sprovela brojne aktivnosti i
akcije podr{ke socijalno ugro`enom
stanovni{tvu i podsticaju razvoja Ra{ke
oblasti . Po~ev od dodele bo`i}ne nov-
~ane pomo}i za siroma{ne i bolesne
mali{ane u op{tinama Priboj, Prijepo-

lje, Nova Varo{ i Sjenica, preko podr{ke
pred{kolskim i zdravstvenim ustanova-
ma, seoskim {kolama, poljoprivrednici-
ma, ugro`enim pojedincima, obolelima
od te{kih bolesti... 

Organizacija je bila aktivna i na polju
organizovanja niza manifestacija, poput
sabora na Javoru, a zna~ajno se bavila i
selom [titkovo. U obnovu tamo{nje cr-
kve, ~iji su temelji stari 360 godina, „Sta-
ra Ra{ka“ je pru`ila zna~ajnu finansijsku
i organizacionu pomo}, a sa takvim na-
porima nastavi}e i u narednom periodu
tokom druge faze rekonstrukcije. Za rea-
lizaciju ovih i brojnih drugih aktivnosti
organizacija je lane prikupila oko 18,4
miliona dinara. 

Godi{nje veliko okupljanje humanita-
raca prilika je i za tradicionalnu dodelu
priznanja , zahvalnica i nagrada. Za po-
dr{ku u radu „Stare Ra{ke“ zahvalnice je
dobilo dvadesetak pravnih i fizi~kih lica,
me|u kojima je i Op{tina Nova Varo{.
Zahvalnicu je u ime ovda{nje lokalne sa-
mouprave primio predsednik Radosav
Vasiljevi}. Priznanje „Gordan Ranitovi}“
je ovog puta dodeljeno novinaru Branku
Stankovi}u (autoru emisije „Kvadratura
kruga“), dok su nov~ane nagrade u izno-
su od po 20.000 uru~ene uspe{nim stu-
dentima Nikoli Marta}u iz Novog Paza-
ra i Nedimu Turkmanovi}u iz Sjenice , a
10.000 dinara Marini Terzi} iz Priboja.
Za poseban doprinos u saradnji sa orga-
nizacijom u proteklih 18 godina zlatnu
plaketu dobili su kikindska kompanija
„Toza Markovi}“ i kulturno umetni~ka
dru{tva iz Rumunije odnosno Hrvatske
„Sveti \or|e“ i „\oko Patkovi}“. Umet-
ni~ki rad „Sukno“ autora Muhameda
Rov~anina iz Nove Varo{i dobilo je ovog
puta petnaestak pravnih lica koja su
„Staru Ra{ku“ u kontinuitetu nesebi~no
pratila i pomagala. 

R. Popovi}

kao i pojedini zidovi prete da }e se obje-
kat u najve}em delu potpuno uru{iti.
Vlasnici ovog objekta ne poseduju finan-
sijska sredstva za za{titu ili obnovu do-
trajalog gra|evinskog materijala. Postoji
mogu}nost prodaje objekta, ali to bi zna-
~ilo najverovatnije ru{enje i izgradnju
novog objekat, {to nadle`ni Zavod za za-
{titu spomenika kulture u Kraljevu ne bi
smeo da dozvoli, ka`e Pu{ica.

Muzej u Prijepolju nema nadle`nost
za za{titu nepokretnih kulturnih dobara,
nema zakonske mogu}nosti spre~avanja
daljeg propadanja ili promene izgleda
objekta. Zvani~no, naravno. No, Muzej je
pokretao mnoge projekte, nepokretna
dobra su rekonstruisana ba{ na inicijati-
vu Muzeja i u saradnji sa zvani~nim dr-
`avnim institucijama. Kako navodi Pu{i-
ca, proverom dokumentacije, u Zavodu
za za{titu spomenika kulture u Kraljevu
utvr|eno je da nema nikakve tehni~ke ili
druge dokumentacije za obaj objekat.
Upitan da li Muzej mo`e ne{to da u~ini,
direktor odgovara da jedino ima mogu}-
nost da inicira da se izradi tehni~ka doku-
mentacija postoje}eg izgleda ovog objek-
ta na osnovu koje bi se izvr{ila rekon-
strukcija i adaptacija, bez obzira na sud-
binu ku}e. „Da bi se ova dokumentacija
izradila potrebno je snimanje i fotodoku-
mentovanje kako bi se sa~inila dokumen-
tacija gra|evine u digitalnom obliku. To
podrazumeva i izradu tehni~ke situacije
gra|evine, sa neposrednim okru`enjem,
uz posebnu pa`nju koju treba posvetiti
detaljima drvenih doksata sa dekorativ-
nim ogradama“, navodi Slavoljub Pu{ica. 

Prijepolje vi{e skoro da i nema ku}a
koje bi mogle biti „kulturno dobro“ . Ve-
}ina je poru{ena iako su imale zna~ajnu
arhitektonsku vrednost koju je i arhitek-
ta Kruni} pominjao u svojoj knjizi. Ne-
stali su brojni hanovi sa glavne ulice
uglednih gradskih porodica. Ali ova ku}a
propada pred o~ima svih nas. Osim na-

vedenog, da li zaista institucije, ali i op-
{tina mogu ne{to u~initi da se spre~i ru-
{enje i nestajanje ovako ne~eg vrednog,
lepog i posebnog bez obzira {to je to pri-
vatno vlasni{tvo? Naime, re~ o ku}i koja
ima vi{e vlasnika. „Naslednici su zaista
vi{e puta kontaktirali nas u Muzeju, tra-
`ili savet {ta da se radi jer ku}a proki{nja-

va, tra`ili mogu}nost da se barem prekri-
je i za{titi ali Muzej nema ingerencije“,
nagla{ava Pu{ica, dodaju}i da je upu}i-
vao na Zavod u Kraljevu jer je on du`an
da na zahtev uradi uslove pod kojim se
ku}a mo`e rekonstruisati ili sanirati. Ia-
ko je Zavod odgovarao na dopise Muze-
ja, on nema sredstava da bilo {ta u~ini u
pravcu za{tite. „Ekipa je dolazila 2017.
godine, imaju uvid, i ukoliko bi ku}a bi-
la i prodata, novi vlasnik bi morao da se
obrati Zavodu za za{titu spomenika kul-
ture u Kraljevu ukoliko ̀ eli da interveni-
{e ili gradi“, isti~e Pu{ica.

Sve {to je re~eno i dalje ne doprinosi
da arhitektonski ukras Prijepolja i glav-
ne ulice bude za{ti}en, odnosno da mi
kao grad spre~imo da ovaj objekat zau-
vek nestane i ostane samo u knjigama i u
novinskoj arhivi. Slaboljub Pu{ica sma-
tra da bi trebalo sa~uvati Had`i Petrovi-
}a ku}u u izvornom obliku, uz rekon-
strukciju i sanaciju. „Prijepolje ne sme da
izgubi taj objekat jer je to jedna od naj-
lep{ih gradskih ku}a iz 19. veka na ovim
prostorima, jedinstvena i retka. Ako pro-
pustimo da je sa~uvamo, izgubi}emo tu
pri~u o prijepoljskoj ~ar{iji kao {to smo
pedesetih uni{tili najlep{e gradske ku}e i
du}ane i vi{e se ne prepoznaje lice grada
jer je izgubljena ta autenti~nost“, upozo-
rava na{ sagovornik. 

Indira Had`agi} Durakovi}

Skup{tina Humanitarne 
organizacije „Stara Ra{ka“ 

Godina punoletstva 
oven~ana uspesima

Od 2000. u op{tine Nova Varo{, 
Sjenica, Priboj i Prijepolje u novcu 
i robi donirano oko 3.000.000 evra 

Zahvalnica Op{tini
Nova Varo{ 

Dinarska planinska 
natmurenost oplemenjena 
Mediteranom: Cvijovi}a ku}a 

Uru{ava se simbol sa 
razglednica: Cvijovi}a ku}a

ni arhitektonski biseri Prijepolja

no posmatranje 
a Cvijovi}a ku}e 
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Nova Varo{ - Op{tina Nova
Varo{ nalazi se na drugom me-
stu po konkurentnosti i povolj-
nosti ambijenta za ulaganje na
spisku 34 lokalne samouprave
na podru~ju jugozapadne i jugo-
isto~ne Srbije. Leskovac je na vr-
hu tabele, a kako su pokazali re-
zultati nedavnog istra`ivanja
Evropskog PROGRES-a, na za-
~elju su Bosilegrad, Mero{ina,
@itora|a i Bojnik. 

U okviru PROGRES-ovog do-
natorskog programa, stru~njaci
su uporedili ~ak 1.160 podataka
o svim op{tinama u kojima delu-
je, na osnovu kojih je izra|ena
studija o tome koliko su ove sre-
dine zaista konkurentne na polju
investiranja. Dokument lokal-
nim samoupravama pru`a i niz
va`nih preporuka i instrumena-
ta za podr{ku privredi, te privla-
~enje investitora za njihove kapi-
talne razvojne projekte. 

Grad Leskovac i Op{tina No-
va Varo{ uspeli su odnosu na ne-
ki raniji period da pove}aju svoj
indeks i, uz Novi Pazar i Vranje,
postanu najpovoljnija mesta za
ulaganje u konkurenciji op{tina
i gradova obuhva}enih PRO-
GRES-ovim donatorskim pro-
gramom. Prilikom istra`ivanja
analizirani su svi raspolo`ivi re-
sursi odnosno potencijali za odr-
`ivi razvoj svake od anketiranih
sredina, kao i kapaciteti lokalnih
zajednica da njima upravljaju u
budu}nosti. 

- Podaci su prikupljani kako
od lokalnih, tako i od dr`avnih
institucija, te je na osnovu toga
izra~unato 500 indikatora pode-
ljenih u ~etiri grupe indeksa i svi
zajedno su dali op{tu i realnu sli-
ku konkurentnosti. Osim poten-
cijala i kapaciteta, procenjene su
i finansijske mogu}nosti, kao i
mere i strategije za pobolj{anje
trenutne situacije, obja{njava

asistent EU PROGRES-a Bojan
Mar~i}. On dodaje da su svi ovi
podaci sublimirani na ve} pri-
premljenom portalu, a koji bi
uskoro trebalo da bude dostu-
pan javnosti. 

Predsednik op{tine Nova Va-
ro{ Radosav Rade Vasiljevi} ka-
`e da ohrabruje ~injenica da se
nalazimo me|u sredinama koje
su „mamac“ za investitore, ali da
postoji jo{ puno prostora da se
unapredi poslovno okru`enje. 

- Prvenstveno mislim na ula-
ganje na polju turizma od kojeg
o~ekujemo da kona~no po~ne
da daje benefite. Op{tina }e, uz
pomo} Republike, nastaviti da
ula`e u infrastrukturu i pro{ire-
nje sadr`aja, ali klju~nu ulogu
trebalo bi odigraju investitori
kojima lokalna uprava pru`a
brojne pogodnosti da svoj kapi-
tal ulo`e u zlatarski kraj, ka`e
predsednik Vasiljevi} i nagla{a-

va : - Jedan od kapitalnih proje-
kata mogla bi da bude izgradnja
skijali{ta ispod Golog brda na
preko 1.600 metara. Ve} smo
zapo~eli pregovore sa „Srbija{u-
mama“ oko re{avanja imovin-
skih odnosa na obli`njim loka-
cijama, kao i asfaltiranja puta na
potesu Prevoj-Vodena poljana.
Investitorima se nudi i mogu}-
nost ulaganja u izgradnju hote-
la i drugih kategorija sme{tajnih
kapaciteta, kao i zapo~injanja
proizvodnje u biznis-zoni u Ko-
kinom Brodu, gde je na raspola-
ganju ostalo jo{ oko 6.000 kva-
drata poslovnog prostora.

U op{tinskoj upravi, ina~e,
smatraju da PROGRES-ova stu-
dija sa sveobuhvatnom bazom
podataka mo`e u zna~ajnoj me-
ri poslu`iti kao koristan alat za
procene i planiranje prioriteta
pri daljoj reformi na~ina upra-
vljanja prirodnim resursima i
javnim sredstvima. R. P. 

Nova Varo{ - ^lanovi Op{tin-
skog {taba za vanredne situaci-
je su usvojili plan finansiranja
sistema za{tite i spasavanja na
teritoriji op{tine Nova Varo{ za
2018. Razmatran je i usvojen i
izve{taj o aktivnostima i mera-
ma koje je [tab realizovao to-
kom pro{le godine. 

U planu finansiranja sistema
za{tite i spasavanja u 2018. koji
su ~lanovi [taba jednoglasno
usvojili, predvi|ena je nabavka
sredstava i opreme za rad. Za
ove namene bi}e opredeljeno
250.000 dinara. Sredstvima od
200.000 dinara bi}e finansirano
pripremanje, obuka i osposo-
bljavanje poverenika civilne za-
{tite i njegovog zamenika, a isti
nov~ani iznos odvoji}e se i za
dodelu priznanja i nagrada po-
jedincima i kolektivima za po-
sebne uspehe u oblasti za{tite i
spasavanja. U [tabu su se slo`i-
li da bi 150.000 dinara trebalo
opredeliti za pripremanje, opre-
manje i obuku ~lanova ovog op-

{tinskog tela, kao i da se po
100.000 dinara izdvoji za odr`a-
vanje lokalnog sistema uzbunji-
vanja i elementarnu obuku ov-
da{njeg stanovni{tva. 

- [tab za vanredne situacije
je tokom pro{le godine odr`ao
{est sednica, od kojih je jedna
bila vanredna. Na njima su do-
nesene tri naredbe, dve prepo-

ruke i 14 zaklju~aka. Vanredna
situacija je bila progla{avana
dva puta, zbog obimnih padavi-
na i su{e. ̂ lanovi [taba su oba-
vljali i mnoge druge zadatke i to
efikasno, odgovorno i u skladu
sa zakonskim propisima i pre-
porukama vi{ih instanci, nagla-
sio je Radivoje Buji{i}, na~elnik
[taba za vanredne situacije
podnose}i izve{taj o radu to-
kom 2017. Na sednici, kojom je

predsedavao Radosav Vasilje-
vi}, predsednik [taba i Op{tine,
usagla{en je i stav da bi lokalna
samouprava i u narednom pe-
riodu trebalo da pru`i punu po-
dr{ku u radu i aktivnostima lo-
kalne Vatrogasne jedinice, koja
ve} godinama kuburi sa dotra-
jalom opremom i vozilima. „U
okviru donatorskog programa

prekograni~ne saradnje, Op{ti-
na }e konkurisati sa projektom
nabavke savremenog vatroga-
snog vozila, koje bi, ukoliko ga
dobijemo (a veliki su izgledi za
to), u funkciji mogao da bude
naredne godine“, rekao je za-
menik predsednika {taba i op-
{tine dr Branko Popovi}. 

Na {tabu se ~ula i informaci-
ja da je lane iz 12 protivgradnih
stanica bilo sedam dejstava to-

kom kojih su ispaljene 23 rake-
te i to najve}i broj, osam, na
podru~ju Dra`evi}a. Ocenjeno
je i da bi u narednom periodu
trebalo intenzivirati aktivnosti
vezane za re{avanje problema
vezanih za stanicu u Draglici,
koja ve} vi{e od jedne decenije
nije u funkciji zbog nere{enih
imovinskih odnosa. Tema koja
se na gotovo svakoj sednici [ta-
ba nanovo pokre}e, ali bez kon-
kretnih rezultata jeste nepovolj-
no stanje elektro-mre`e na seo-
skom podru~ju. Konstatovani
su problemi koje lokalna Elek-
trodistribucija ima zbog nedo-
statka elektri~ara i dotrajale
opreme i vozila, uz zaklju~ak da
su svi dosada{nji napori Op{ti-
ne da se stanje u ovoj oblasti po-
bolj{a, ostali „mrtvo slovo na
papiru“. Pre svega zbog sve ve}e
centralizacije ovog sistema u
kome nadle`ni ba{ nemaju pre-
vi{e sluha za probleme `itelja
sela udaljenih od prestonice i
regionalnih centara. R. P. 

Pljevlja - Nakon sprovedenog
postupka javnih nabavki, reali-
zacija Idejnog projekta ekolo{ke
rekonstrukcije Bloka i Termoe-
lektrane „Pljevlja“ povjerena je
kompaniji „Steag Energy Servi-
ces GmbH“, saop{teno je iz Elek-
troprivrede Crne Gore (EPCG).
Rije~ je o njema~koj kompaniji
~ije je sjedi{te u Esenu i koja spa-
da u najve}e proizvo|a~ke stru-
je u Njema~koj. Ima i bogato is-
kustvo rada u inostranstvu. 

EPCG saop{tava da je ova in-
dustrijska grupacija specijalizo-
vane u oblasti energije, kako
konvencionalnih i nuklearnih,
tako i obnovljivih izvora. U po-
sljednjih nekoliko decenija, na-
vode, ta njema~ka kompanija
realizovala je veliki broj proje-
kata u Evropi, Africi, Aziji i Ju-
`noj Americi a prisutna je i u vi-
{e od 80 zemalja {irom svijeta.
„Jedan je od najve}ih proizvo-
|a~a elektri~ne energije u Nje-
ma~koj, sa elektranama ukup-
ne instalisane snage preko
7.000 MW“, kazali su iz EPCG.

Potpisivanje ugovora sa nje-
ma~kom kompanijom o~ekuje
se u narednih nekoliko dana.
„Dolazak ovakve, renomirane
kompanije u Crnu Goru pred-
stavlja ozbiljan garant da }e se
planirana rekonstrukcija Bloka
I izvr{iti u skladu sa najnovijim
standardima i tehnologijama,
~ime }e se obezbijediti stabilan
i siguran rad termoelektrane u
narednih nekoliko decenija“,
zaklju~uju iz EPCG.

U konkurenciji je bilo jo{ pet
kompanija, a ~lan skup{tinskog
Odbora za ekonomiju, finansi-
je i bud`et i poslanik DPS-a Fi-
lip Vukovi} je Dnevnim novi-
nama kazao da je odluka EPCG
ispravna, jer su njema~ke firme
iz oblasti termoenergetike u toj
dr`avi napravile najbolja rje{e-
nja u Evropi. „U posljednjih 15
godina u Njema~koj je izgra|e-
no 30 termoelektrana i sve rade
u skladu sa najnovijim rje{enji-
ma iz oblasti za{tite ̀ ivotne sre-
dine, tako da ne sumnjam da }e
se takvi rezultati posti}i i u Cr-

noj Gori“, smatra Vukovi}, te
dodaje da je rekonstrukcija po-

trebna ne samo Pljevljima, ve}
cijeloj dr`avi. C. D. 

Pljevlja - Direkcija javnih rado-
va ponovo je, {esti put u tri mje-
seca, odlo`ila rok za dostavljanje
ponuda za izgradnju gradske
toplane u Pljevljima, vrijedne
oko pet miliona evra. Nova
gradska toplana gradila bi se u
naselju Radosavac. Nakon iz-
gradnje bila bi zatvorena kotlar-
nica u Skerli}evoj ulici u centru
grada, koja je ozna~ena kao je-
dan od glavnih zaga|iva~a.

Predsjednik op{tine Pljevlja
Mirko \a~i} najavio je da }e
rok biti odlo`en zbog velikog
interesovanja izvo|a~a za po-
sao i velikog broja pitanja koja
postavljaju u vezi sa realizaci-

jom investicije. Prvi tender za
toplanu po~etkom pro{le godi-
ne raspisala je op{tina Pljevlja,
ali ga je \a~i} poni{tio jer, kako
je naveo, nijedna od ~etiri po-
nude nije bila ispravna. Nakon
toga, Dr`avna komisija za kon-
trolu javnih nabavki, po `albi
u~esnika, poni{tila je tender jer
je utvrdila da ugovor o javnoj
nabavci nije u skladu sa uslovi-
ma utvr|enim tenderskom do-
kumentacijom. Pojedini opozi-
cionari smatraju da se rok odla-
`e kako bi se polaganje kamena
temeljca obavilo u toku kampa-
nje za lokalne izbore, sredinom
maja. C. D.

Direkcija javnih radova i 
gradnja toplane u Pljevljima 

Opet odlo`en rok 

Prema istra`ivanju Evropskog PROGRES-a Op{tina
Nova Varo{ na drugom mestu po konkurentnosti 

Povoljan ambijent
za ulaganje

Projekat obuhvatio 34 lokalne
samouprave jugozapadne 
i jugoisto~ne Srbije 

Najvi{e sredstava planirano za
nabavku sredstava i opreme

[tab za vanredne situacije Nove Varo{i usvojio plan finansiranja u 2018.

Za sistem za{tite milion dinara 

Neophodno savremeno vatrogasno
vozilo: Sa sastanka u zgradi SO

@ila kucavica crnogorskog
energetskog sistema: TE Pljevlja

Njemci rekonstrui{u TE Pljevlja 



Novi Pazar - Mi u~ili integrale, a pali
smo iz tablice mno`enja... To je politi-
ka! Pro~itah, ne znam ta~no gde, da je
davno u nekoj prilici, a pre }e biti nepri-
lici, ovu „matemati~ku mudroliju“ izu-
stio pisac i knji`evni kriti~ar Dra{ko Re-
|ep. Nelogi~ni potezi koje vuku poje-
dinci koje je proizveo sistem izazivaju
reakciju kod svih onih kojima }utanje
nije zlato. Kjerkegorovog stava da naj-
pouzdanije }utanje nije ti{ina, ve} go-
vor, dr`i se i od njega ne odustaje, ko-
{arka{ki trener Bo{ko \oki}. [to misli
to i govori. Za sebe ka`e da je oduvek
bio ,,lajav“, ali za razliku od mnogih ko-
ji sli~no misle, on zbori javno. \oki}eve
ko{arka{ke kolumne u Danasu znati-
`eljno prate i komentari{u istomi{ljeni-
ci, i oni drugi. Svi zajedno ~ekaju {ta no-
vo ima za re}i, od decembra pro{le go-
dine trener drugoliga{a Novog Pazara.

Kao i u ostalim oblastima, u Srbiji
se ukorenio princip po kojem raniji
rezultat, znanje i iskustvo u trenerskoj
profesiji skoro da nemaju nikakav
zna~aj. Kriterijumi po kojima veliki
doma}i klubovi biraju trenere uglav-
nom su najre|e sportski. Je li to istina,

ili je mo`da re~ o dobrom izgovoru
onih stru~njaka koje ne dopadne ta-
kav posao?

- Ne svi|a mi se kad vidim vrhunske
igra~e i trenere na nekim strana~kim li-
stama, naravno, to je njihova privatna
stvar, ali... Veliko ime sami su napravili
pre nego {to su u{li u politiku, a i finan-
sijski su situirani. Razumeo bih da je re~
o mladim ljudima koji na druga~iji na-
~in ne umeju da se sna|u. Ranije da bi-
ste postali trener nekog kluba trebalo je
da poznajete posao, da ste moralan i do-
bar ~ovek, pa ako ste jo{ i stru~ni, vi{e
vam ni{ta nije bilo potrebno. Danas je na
snazi mo`da partijska, ovakva ili onakva
podobnost. To je naro~ito izra`eno po
ni`im ligama. 

Ne krije li se u ovom {to izgovarate i
odgovor na pitanje, za{to se godinama
u nas nije pojavilo neko veliko trener-
sko ime?

- Mi imamo ne{to {to ja zovem jed-
nom vrstom nepotizma, u {irem zna~e-
nju. Kad preko odre|enih veza {koluje-
te 10 trenera, budite sigurni da od tog
broja najvi{e mo`ete dobiti dva izuzetna
stru~njaka, ali samo dva. Kad bi se radi-
lo obrnuto, pa se oni birali valjanim kri-
terijumima, umesto dva bilo bi ih osam.
To vodi samo jednom, sni`avanju kva-

liteta. Brzo se postaje VIP, samo, {to bi
rekao jedan moj dobar prijatelj, zna~e-
nje ovog termina ne mora uvek da bude
ono koje je standardizovano, mo`e se ~i-
tati i kao - veze i preporuke.

Svedoci smo sve prisutnije tenden-
cije da je mladim trenerima, prvi ili je-
dan od prvih poslova, rad sa najboljim
timom velikog kluba. To je pojava ko-
ja kod jednog dela ko{arka{ke javno-
sti nailazi na odobravanje, a kod Vas?

- Volim mlade trenere i uvek }u ih
podr`avati. Nemam ni{ta protiv {to Cr-
venu zvezdu, Partizan i FMP vode oni.
Samo, stru~no gledano razvojna linija
trenera oduvek je imala neke zakonito-
sti. Nekad se znalo {ta sve treba da pro-
|ete da biste do{li do takvog posla, kre-
nete od mla|ih kategorija i ni`ih liga,
pa tek ako ste tu uspe{ni, na red sti`e
veliki klub. Znam, bi}e onih koji }e re-
}i da ne znam {ta pri~am i nave{}e pri-
mer @eljka Obradovi}a. On je izuzetak,
ali i neko ko nije do{ao za trenera Parti-
zana niotkuda. Bio je reprezentativni
plejmejker i dve godine pomo}nik
Aleksandru Nikoli}u, dakle, nikom
drugom do najboljem.

Ko{arka{ka liga Srbije je posebna
pri~a. Za nju ne nalazite niti jednu le-
pu re~. Za{to?

- Ona bi trebalo da bude temelj do-
ma}e ko{arke, a sve je, samo to nije. Ka-
ko druga~ije re}i za nekog ko ima svoju
ligu, a njome ne vlada. Podstanar je u
svojoj ku}i. Dok ne budemo imali dve li-
ge od, recimo, 30 klubova, a da ostalo
budu regionalna amaterska takmi~enja
ni{ta ne}emo uraditi.

^emu onda tolika jagma me|u klu-
bova ne bi li se domogli KLS-a?

- A gde da igraju? To je najsme{nija
liga koja postoji, kad to ka`em ne mi-
slim samo na njen kvalitet. Kakva je to
liga u kojoj titula ne zna~i ni{ta i ne do-
nosi ni{ta.

Na{ najtrofejniji sport odavno se
uporedo igra u klubovima i {kolama
ko{arke. Na taj na~in kvantitet je
obezbe|en, da li i kvalitet?

- Nemam ni{ta protiv ko{arka{kih
{kola. Naj~e{}e su komercijalnog tipa i
jedinu korist donose njihovim vlasnici-
ma. Radi se u neadekvatnim salama, tre-
ninzi se odvijaju tri puta nedeljno, tu i ta-
mo se odigra po koja utakmica i narav-
no da igra~i od 14 i 15 godina zaostaju u
razvoju. Ranije dok smo imali stvaranje
ko{arka{a samo kroz klubove oni su di-
rektno iz mla|ih kategorija ulazili u iste,
propadanja nije bilo, {to danas nije slu-
~aj. Ne{to drugo je mnogo va`nije, svake
godine u Srbiji iza|e 500 igra~a ~ije je
slede}e odredi{te neki od seniorskih ti-
mova. Za 50 najboljih uglavnom nema
problema, igra}e negde napolju. Oni }e
uvek imati kvalitet potreban reprezenta-
ciji, i zato }emo bez mnogo problema

skupiti deset dobrih, pa iz tih razloga za
nju najmanje i strahujemo. Slede}ih 150
su oni koji bi trebali da nose srpsku ko-
{arku. Ne mogu svi u Zvezdu i Partizan,
zato bi oni koji odlu~uju o na{em siste-
mu takmi~enja trebali da budu pamet-
ni. Da nam je liga dobra, po dvojica, tro-
jica, igrali bi u onih 30 - 40 klubova. Ka-
ko nije, i kako nismo pametni, imamo to
{to imamo. 

Vidite li kojim putem }e se ko{arka
kretati u narednih pet, deset ili dvade-
set godina?

- U pravcu NBA. To jeste vrh, ali i
profitabilna korporacija kojoj je novac
najva`niji. Evropsku ko{arku i NBA ne
`elim ni da poredim, sve do trenutka
dok se pravila ne izjedna~e, teren ne bu-
de istih dimenzija, i dok su|enje ne bu-
de istovetno. Trenutno to su dva razli~i-
ta sporta. [to se nas ti~e, mo`da }emo za
dvadesetak godina imati petnaestak klu-
bova koji }e u nekoj zavr{nici ukr{tati za
ne{to, daj bo`e za titulu prvaka, koja }e
ne{to zna~iti. @alosno je da samo mi u
~itavom regionu u ovom periodu ne
igramo doma}u ligu. Primera radi, Ce-
devitu u Hrvatskoj gledaju Spli}ani i [i-
ben~ani, a ko kod nas ima priliku da vi-
di Zvezdu i Partizan? Kao de~ak doda-
vao sam loptu na treninzima ̂ ermaku i
Ra`natovi}u, gledao Simonovi}a, a ako
najbolji igra~i ne igraju u Kraljevu, Kra-
gujevcu, Subotici i Valjevu, ne vidim ka-
ko }e oni koji bi da se bave ko{arkom u
tim i ostalim gradovima imati uzore, na
koga }e se ugledati. To je mnogo va`no.
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Teodosi} prvu seniorski 
medalju osvojio sa \oki}em

Kruna karijere Bo{ka \oki}a su titula prvaka Jadranske lige (2004) i osvojen
Kup Radivoja Kora}a (2005) sa Refleksom (danas FMP). Trenirao je neke danas po-
znate igra~e, i nikad ne}e re}i da je zaslu`an {to su njihove karijere krenule uzla-
znom putanjom. „Bojan Dubljevi}, igra~ Valensije, od 16 do 18 godine radio je sa
mnom dok sam bio trener Sutjeske iz Nik{i}a. Ne smatram da sam mnogo bitan za
razvoj Milo{a Teodosi}a, ali prvu seniorsku medalju osvojio je sa FMP-om (Reflek-
som) u kojem sam mu bio trener. Mnogo mi je va`no da su kod mene, pre nego su
postali reprezentativci, igrali Milenko Topi} (Profikolor), Veselin Petrovi}, za koga
sam najdirektnije vezan, po{to sam ga iz Vojvodine doveo u FMP, Branko Lazi}, Ni-
kola Jestratijevi}, Nikola Bulatovi}, i da ne nabrajam...“, ka`e \oki}.

KLS je i 
dalje cilj

Nije krio odu{evljenje Bo-
{ko \oki} kada je na tribina-
ma ,,Pendika“ nedavno u ve-
oma va`noj utakmici protiv
Mladosti iz Smederevske Pa-
lanke (poraz Pazara 65:75)
bilo 1.500 gledalaca, ali ni
posle trijumfa u nedelju nad
Slobodom (92:83). „Odavano
ne{to sli~no nisam video nig-
de, ni u Beogradu, izuzme-
mo li me~eve Zvezde i Parti-
zana. Ne postoji bolji signal
za Savez i ljude koji vode No-
vi Pazar da klub treba ispra-
titi na du`i rok. Novi Pazar
bar jednom mora biti prvi ili
drugi u ligi. Retko ko voli da
gleda timove koji imaju pro-
se~ne rezultate. Nismo odustali od trke za mestom koje vodi u KLS, iako su povrede
i odlasci nekih igra~a uticale na to {to neka na{a izdanja nisu bila bolja. Raspored do
kraja lige je prili~no te`ak, a i ne zavisi sve od nas, {to nas ne spre~ava da damo sve
od sebe kako bi stigli do cilja. Bitnije od svega je, sa mnom ili bez mene, da se ura-
di plan i program za sezonu 2018/19.“, savetuje \oki}.

Velika pobeda
Pet kola pre kraja prvenstva u Drugoj ligi Novi Pazar ostaje

u trci za KLS. U derbiju 21. kola na parketu ,,Pendika“ pobe|en
je vode}i tim lige u`i~ka Sloboda 93:82 (21:24, 25:24, 24:12,

22:23). Najefikasniji kod Novog Pazara bio je Marko Ili} sa 20,
a u ekipi gostiju Petar Mari} sa 24 poena. Na tabeli i dalje je pr-
va Sloboda sa 18 pobeda, ispred Mladosti iz S. Palanke sa tri-
jumfom manje i Novog Pazara, koji je sakupio 16 pobeda.

SPORT
Bo{ko \oki}, trener Novog Pazara, o na{em najtrofejnijem ekipnom sportu

Ko{arka{ka liga Srbije je podstanar u svojoj ku}i
Prvoslav Le{evi}

NOVI PORAZ
Novi Pazar - Futsal tim Novog Pazara do`iveo je tek tre}i

poraz u prvenstvu, posle dva izgubljena me~a od Ekonomca,
momci Veljka Spasojevi} pora`eni su u neizvesnoj utakmici
15. kola Prve lige od doma}e Nove Pazove 3:2. Golove za Pa-
zov~ane postigli su Lazi}, @ivi} i [o{o, za Novopazarce oba pu-
ta pogodio je Milan Mutavd`i}. I pored gubitka bodova Novi
Pazar je zadr`ao drugo mesto zahvaljuju}i boljoj gol razlici od
Nove Pazove (oba kluba osvojila su 34 boda).

NA PO^ETKU NERE[ENO
Novi Pazar - Sa trojicom debitanata, golmanom Ni}ifo-

rovi}em, Hazirovi}em i Zimonji}em, Novi Pazar je na startu
drugog dela prvenstva Prve lige odigrao odli~nu utakmicu
protiv favorizovanog Metalca u Gornjem Milanovcu, Metalac
- Novi Pazar 1:1 (1:0). Doma}i tim do{ao je do prednosti go-

lom Svoji}a iz jedanaesterca u 19. minutu, izjedna~io je Lako-
ta prelepim poluvolejom u 69. minutu.

ODBOJKA[I U POLUFINALU
Novi Pazar - Odbojka{i Novog Pazara ekspresno su obezbe-

dili mesto u polufinalu plej-ofa. U drugom me~u ~etvrtfinalnog
doigravanja u Kragujevcu, Radni~ki - Novi Pazar 0:3 (23:25, 21:25,
22:25). Poenterski kod Novopazaraca odsko~io je Marko Vuka{i-
novi} (14). Danas kre}e pretfinalna serija u kojoj se igra na tri po-
bede. Novi Pazar do~ekuje u ,,Pendiku“ suboti~ki Spartak (18)

I DALJE LIDERI 
Novi Pazar - I posle 14. kola Super B lige (Istok - Zapad) No-

vi Pazar je lider. U ,,Pendiku“ neizvesnost je vi|ena samo u pr-
vom poluvremenu, Novi Pazar - Topli~anin 27:23 (14:13). Naj-
efikasniji u doma}em sastavu bio je Armin Kaltak (8 golova).
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Evropsku ko{arku i NBA ne `e-
lim ni da poredim: Bo{ko \oki}
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Projekat je sufinansiran iz bud`eta Republike Srbije - Ministarstva kulture i informisanja. 
Stavovi izneti u podr`anom medijskom projektu nu`no ne izra`avaju stavove organa koji je dodelio sredstva. 

Omladinski dijalog klub pljevaljskog „Bonuma“ 

Diplome za u~enje 
o demokratiji

Uru~ene diplome polaznicima 

Smolovi} predvodi delegaciju crnogorskih op{tina 
Bijelo Polje - Na sjednici Upravnog odbora Zajed-

nice op{tina Crne Gore, predsjednik op{tine Bijelo
Polje Petar Smolovi} imenovan je za ~lana i {efa de-
legacije Zajednice op{tina Crne Gore u Kongresu lo-
kalnih i regionalnih vlasti Savjeta Evrope, saop{tava
op{tinska informativna slu`ba. 

Kongres lokalnih i regionalnih vlasti je konsul-
tativno tijelo Savjeta Evrope koje predstavlja lokal-

ne i regionalne vlasti. Kongres lokalnih i regional-
nih vlasti je institucija Savjeta Evrope koja je zadu-
`ena za ja~anje lokalne i regionalne demokratije u
47 dr`ava ~lanica i koja procjenjuje primjenu
Evropske povelje o lokalnoj samoupravi u zemlja-
ma ~lanicama. Kao glas evropskih op{tina i regio-
na, radi na podsticanju konsultacija i politi~kog di-
jaloga izme|u nacionalnih vlada i lokalnih i regio-

nalnih vlasti, kroz saradnju sa Komitetom minista-
ra Savjeta Evrope. ^lanice Kongresa su izabrani
predstavnici lokalnih i regionalnih samouprava iz
47 evropskih zemalja. Kongres ima 324 ~lana i 324
alternativna ~lana. Na istoj sjednici, predsjednik
Smolovi} je imenovan i za ~lana Zajedni~kog savje-
todavnog odbora izme|u Komiteta regiona Evrop-
ske unije i Crne Gore. C. D.

Berane - Sekretarijat za poljoprivredu, turi-
zam, vodoprivredu i za{titu `ivotne sredine je
nedavno sproveo akciju besplatne dodjele mi-
neralnog |ubriva poljoprivrednim proizvo|a-
~ima sa podru~ja op{tine Berane. Akcijom su
prevashodno bili obuhva}eni poljoprivredni
proizvo|a~i - ratari, uzgajiva~i ozimih i jarih
strnih ̀ ita. Tako|e je odre|ena koli~ina |ubri-
va opredijeljena Komunalnom preduze}u i
Sportskom centru za prihranu parkovskih i ze-

lenih povr{ina, kao i sportskih terena. Shodno
mjeri iz Agrobud`eta za 2018. godinu op{tine
Berane, nabavljeno je 35.000 kg mineralnog
|ubriva za 169 korisnika. Prema rije~ima se-
kretara Ranka [}eki}a, ova mjera je nai{la na
pozitivnu reakciju me|u poljoprivrednim pro-
izvo|a~ima, kao i to da }e nadle`ni Sekretarijat
i u narednom periodu sprovoditi sli~ne aktiv-
nosti i raditi na unapre|enju poljoprivredne
proizvodnje u Beranama. C. D. 

Novi Pazar - U Galeriji Multimedijalnog centra Novi Pazar
ve~eras }e biti otvorena izlo`ba meksi~kih umetnika „Gra-
fi~ke vizije 5“, koja predstavlja novi segment Projekta konti-
nuirane me|unarodne saradnje mr Leposave Milo{evi} Si-
binovi}. Radovi su nastali u Meksiku, zemlji bogate likovne
tradicije, realizovani u razli~itim tehnikama u Ateljeu za is-
tra`ivanja i produkciju grafike „Karlos Ola~ea“ (Carlos Olac-
hea), osnovanog 1984. godine koji radi u okviru Fakulteta za
likovnu umetnosti i dizajn Nacionalnog univerziteta i dvo-
vekovne Nacionalne akademije „San Karlos“. N. D. 

Izlo`ba meksi~kih
umetnika

Besplatno |ubrivo 
poljoprivrednicima

Pljevlja - Nevladino udru`enje „Bonum“ iz Pljevalja, u okviru Omladin-
skog dijalog kluba, za {kolsku 2017/18, kroz edukaciju, realizovalo je nefor-
malno obrazovanje desete generacije [kole demokratije i ljudskih prava.

[kolu, koja je trajala sedam mjeseci, zavr{ilo je 35 u~enika Srednje stru~-
ne {kole i gimnazije „Tanasije Pejatovi}“. Nastavni program je realizovan u
14 tema iz oblasti ljudskih prava i demokratije, a predava~i su bili profeso-
ri, novinari, politi~ari i javne li~nosti iz Pljevalja i Podgorice. Na kraju pre-

davanja polaznici su odbranili seminarski rad kako bi dobili diplome vr-
{nja~kog edukatora demokratije i ljudskih prava. Sve~ano uru~enje diploma
je uprili~eno 10. marta u sali gimnazije „Tanasije Pejatovi}“. Diplome je uru-
~io Mersudin Halilovi}, sekretar Sekretarijata za dru{tvene djelatnosti op{ti-
ne Pljevlja, a prigodne knjige polaznicima je podijelila profesorica Merd`a-
na Memi}. Projekat je podr`ala Komisija Vlade Republike Crne Gore, iz di-
jela prihoda od igara na sre}u. J. D.


